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Beste leden van de Statencommissie,

Tijdens de vergadering van de Statencommissie op 18 oktober jl. heeft de CDA-fractie een aantal
vragen gesteld over vergaderstuk A13 Jaarrekening 2022 ‘Nazorg fonds gesloten stortplaatsen
provincie Drenthe’. 

De antwoorden op deze vragen treft u onderstaand aan.

Vraag 1
De CDA-fractie heeft in de afgelopen jaren diverse keren vragen gesteld over en aandacht gevraagd
voor het nazorgfonds. Onze fractie leest in de brief dat er over 2022 een nazorgheffing wordt
opgelegd, vanwege het lagere vermogen van Attero/Wijster in het Nazorgfonds dan de contante
waarde van het doelvermogen. Het verschil is groter dan 10% vandaar dat deze is opgelegd. Deze
heffing is boekhoudkundig reeds toegevoegd aan de reserve. Onze vragen:
• Is deze nazorgheffing geaccordeerd (en betaald) door Attero of wordt deze (mogelijk) bestreden?

Antwoord 1
Attero is reeds enige tijd op de hoogte van de omvang van de heffing. De jaarrekening 2022 van het
nazorgfonds is op 10 oktober jl. vastgesteld. De heffingsbrief is nog niet verzonden, maar wel ambtelijk
aangekondigd. De verwachting is dat Attero met ons in gesprek zal willen gaan, ook omdat er op korte
termijn (binnen enkele maanden) een nieuw nazorgplan wordt aangeleverd, waar uit volgens de eerste
inzichten een terugbetaling vanuit het nazorgfonds aan Attero zal plaatsvinden.

Vraag 2
Er is niet op alle onderdelen van het nazorgplan (dat, naar wij veronderstellen, mede gebaseerd is op
de ALM-studie) overeenstemming bereikt met Attero.
• Kunt u ons hier meer over vertellen en wat dat (o.a. financieel) betekent?
• Is de ALM-studie inmiddels volledig uitgevoerd en wat zijn de resultaten?

Antwoord 2
Het huidige nazorgplan is op 5 oktober 2022 door het college vastgesteld. Op een aantal punten
was verschil van inzicht met Attero. Attero wenste op een aantal punten af te wijken van de IPO
checklist. De onderbouwing hiervoor was echter onvoldoende. De provincie heeft het
doelvermogen vastgesteld op basis van de IPO checklist. 

Attero is in de gelegenheid gesteld om binnen zes maanden samen met de RUD Drenthe en de
provincie overeenstemming te bereiken over de discussiepunten en een nieuw nazorgplan aan
te leveren. Op 6 juni 2023 is een (concept)nazorgplan ingediend, hierover worden nu
gesprekken gevoerd. Een nieuw vast te stellen nazorgplan zou kunnen leiden tot een lager
doelvermogen. De provincie stelt het nazorgplan en doelvermogen vast.

Het nazorgplan is niet gebaseerd op de ALM-studie, maar is input voor de ALM-studie. Het lange
traject om te komen tot het huidige nazorgplan (d.d. 5 oktober 2022) heeft geleid tot de 
langere doorlooptijd van de ALM-studie. De input moet immers wel juist zijn. Op dit moment 
gaan wij verder met dit traject. Zodra de uitkomsten bekend zijn, zullen deze met u worden 
gedeeld.
Naast het nazorgplan zorgen het IPO-onderzoek naar een uniforme methodiek voor de bepaling 
van de rekenrente en de huidige inflatiecijfers er ook voor dat het ALM-traject complex is.















Vraag 3
Er is, vanwege de borgtocht, een compliance certificaat ontvangen.
• Is dit de eerste keer dat een dergelijke borgtocht vereist is? En zo ja, wat is hiervan de
oorzaak/reden?

Antwoord 3
Een dergelijke borgtocht tussen de provincie en de stortplaatsexploitant bestaat reeds lange tijd,
krachtens artikel 12 Stortbesluit bodembescherming. Kern van de borgtocht is dat de borg, Sabaton
Ventures Bidco B.V. (eigenaar van Attero Holding B.V.) ervoor garant staat dat vergunninghouder
Attero B.V., financieel voldoende in staat is een bovenafdichting op de stortplaats aan te brengen,
voordat de stortplaats wordt overgedragen. Om de financiële positie te kunnen beoordelen zijn
financiële ratio’s overeengekomen en wordt jaarlijks een compliance certificaat aangeleverd.

Vraag 4
In de jaarrekening is reeds jaren sprake van de nadrukkelijke aanwezigheid van de risico’s in het kader
van het nazorgfonds en (financiële) betrokkenheid en draagkracht van de externe partijen.
• Kunt u de gevolgen voor de risico-inschatting schetsen van de over 2022 geconstateerde feiten en
omstandigheden? Met andere woorden: Moet de provincie zich zorgen maken?

Antwoord 4
De financiële risico’s die gepaard gaan met het nazorgfonds zijn voor de stortplaats Wijster terug te 
brengen tot de vraag of het doelvermogen van € 62 miljoen in 2055 sluitingsdatum bijeengebracht zal 
zijn. Het financiële risico ligt bij Attero. Indien de middelen in het nazorgfonds niet voldoende renderen 
wordt een heffing aan Attero opgelegd, op basis van de afspraken die in de raamovereenkomst tussen 
Attero en de provincie zijn vastgelegd. Zie verder het antwoord op vraag 3.  

Vraag 5
En tenslotte:
Bij dit onderwerp spelen grote belangen, nu en in de toekomst, zowel financieel als inzake de 
volksgezondheid. Daarnaast is er sprake van een inmiddels langdurig ALM-onderzoek en een IPO 
onderzoek over een uniforme rekenmethodiek. Bent u bereid om voor PS een informatiebijeenkomst 
te organiseren, waarbij over deze problematiek, waaronder de rol en verplichtingen van de provincie 
en derden, een uiteenzetting kan worden gegeven, er dieper op de materie kan worden ingegaan en 
vragen kunnen worden gesteld?
Gezien deze uitgebreide vraagstelling kan de CDA-fractie zich vinden in een schriftelijke beantwoording 
van deze vragen.

Antwoord 5
Het college is bereid een informatiebijeenkomst te organiseren.
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